
T oruń' dtl. 22.06.2012t '

Marek żydowicz

doladca Plezydenta Miasta Łodzi
ds' budowy obięktów kultury
w Now}.rn centum Łodzi
w latach 2007 - 2010

Szrnowny Pan
Pr€zes Ryszard Pawel Krawczyk

Regionalna Izba Obrachunkowa
ul. Zamenhofa 10
90.43I Łódż,

Szanowny Panie Prezesie,

na Pana prośbę wysyłam dokurnenty dotyczące Specjalnej strery sztuki, o których

rozmawialiśmy. Są to w układzie cbronologicznym:

l. 21 liŚtopłda 2009 r. -

> Protokól z zebrąlia ilicjującego rozpoczęcie drugiego etapu projektowego

Specjalnej Strefu Sztuki z dn. 19 i 20listopada 2009 r.

Zaznaczonol

str.1 _ listę uczestników spotkania reprezentujących strony;

str.2_zapis mówiący o przedstawięniu ptzez AndtzĄa Walczaka listu od

Plezydenta Łodzi potwierdzającęgo j9gs--J9!49---!p!a@Ę!ie---ds

prowadzenia proiekfu iako głównego dęcydenta ze shony Zamawjajaceeo.

lzalącznik nr 1]



2. 30 grudnia 2009 r. -

} ProtokóI ze spotkania r€prezentantów Zamawiającego i Realizującego

dokumentacjt projcktową sss.

Zaznaczonol

str'l listę uczestników spotkanja replęzentujących strony;

str.2 zapis mówiący, iż Andrzei Falicz zaleca Drzedstawicielowi architękta

, oroiektowanie do poziomu - 16.5m.

lza|ącznik nr 2|

3. 5 lutego 2010 r. -

> Pisemna akceptacja przez Zamawiającęgo zmian w projekcie sss

Zafnaczonol

nazwiska osób akceptujących zmiany: A' wa|czak. A. Falicz'

M. Lisiak zgłosił fds1trzeż.er'ię, że ostateczną akceptację \'r'}'rafi po otrzymaniu

rysunków.

lzalącznik nr 3|

4. 2ó |utego 2010 r. _

> PiŚńo dyrektorów Fundacji Tumult _ F€śtiwalu Plus Camerim.ge -

wzywających p.o' Prerydenta Tomasza sadzyńŚkiego do przeprowadzenia

kontroli w SSS,

|załącznik nr 4]

5. 26 marca 2010 r. -

> List otwarty jaki skierowal€m do wladz Miasta Łodzi i mediów w sprrwie

naduźyć w SSS.

ZMnaczono:

str.,l określenie mojego umocowania w plojekcie NCŁ jako doradcy Prezydenta

opis bezskutecznego domagania się aktualnych informacji dotyczących prac

proj ektowych SSS



str.2 _ pytania do głównego decydenta w projekcie zę strony Miasta _ pana

walczaka w sprawi€ wątpliwości jakie budzi sss

stl.3 _ uwagi dotyczącł powiększenia projektu sss i wskazanie konieczności

pilnej interwencji władz Miasta i Regionu!

[załącznik nr 5]

6. 7 kwi€tni8 2010 Ę -

> PisDo erchitektów do Urzędu Miastr Łodzi w sprrwiG m.in. zmian

wniesionych do przedmiotu umowy nr projekt SSS

Zaznaczonoi

śr.l - wskazanie, że zmiany \ł' Droiekcie bvłv iŚotne i wpływały na czas realizacji

zamówienia;

str'2 _zabes istotnych anian potwierdzający m.in' Źe zlecono alchitektom

powiekszenie proiektu w stosrmku do zamówienia oubliczneeo

z ok. 37.700 m2do ostatecznie 52.OOO - 54.000 m2

[zrlącznik nr 6|

7. 16 czerwca 2010 r. -

> wycena szacunkowa budowy sss wykonana na zlecenie zamawialącego pftez

lirmę cDI.

Z,azli,acm'l.oi w t^bP'li I

rubryka l - koszt .ealizacji budyt*u -3 do +7 :> ok.399.496.482'3| zł

ruĘka 2 _ koszty dodatkowe za części budynku -4 i -5 => ok.96.108.,16,I '44 z)

Razem | 496.20 5.249'7 5 zł

zaznaczono| ył tabe|iz

rubryka l . koszt lampy => 36,824.399'|1 zł

rubryka 2 _ koszt zęwnętrznych inwestycji => 16' 817.700'00 zł

Ra7śm]' 53.642.099'| | z|

Łącznie tabe|e 1 i 2 + 549.84?.348'86 zł

lzrlącznik nr 7|



Podsumowując, śmiem twierdzić, iż nastą]iło niezgodne z Ustawą o Zamówieniach

Publicznych (art.l44, ust.l) powiększęnie prcjektu i że zachodzi podstawa do uniewłŹnienia

umowy (art.144, ust.2).

Nie ulega teŹ wątpliwości kto zlecił powiększenje projek1u i kiedy. Głównymi decydentami w

projekcie ze strony Zamawiającego był Andrzej Walczak i powołany do jego obsługi zespół

do spraw SSs z Andrzejem Faliczem na czel€.

Powiększenie zlęcenia nastą)iło 30 grudnia 2009 roku' Akceptacja Znian _ 5 lutego 2010

roku. wynika z tego jednoznacznie, ż.e w związku z odwołaniem w referendum władz Łodzi

w styczniu 2010 r', niezgodne z prawem zmiany w sss oraz ich konsekwencje nast@iły po

objęciu władzy w mieście przez władze komisaryczne. zgłaszane ptfezę mnie do p.o.

Prezydenta Tomasza sadzyńskiego, a potem Pani Prczydent Haony Zdanowskiej, informacje

o nieprawidłowościach w SSS nie odńosĘ skutku.

Tomasz Sadzyński mógł zapobiec niezgodnemu z prawem powiększeniu projekfu, a tym

samym nieuzasadnionemu wzrostowi kosztów plac projektowych i budowlanych SSS

(wskazuję na to notatka pana Lisiaka w załączniku 3' z której wynika, że zmiany w formie

rysuŃowej dopiero nanoszono do projektu)' Urząd Miasta kierowany przez pana

Sadzyńskiego zawnioskował o wydani€ pozwolenia na budowę dla powiększonego

z naruszeniem prawa projektu SSS.

Pani Hanna Zdanowska dysponując informacjami o popełnionych w SSs naduźyciach

(przekazy\,vałęrn ję osobiście' pisma w tej sprawi€ kięIowała też do pani Ptęzydent pani Poseł

Zdzisława Janowska) nie podjęła Dalęż}'tych działań ograniczających rosnące koszta fwiązanę

z roszczęniami architektów. Pani Prezydent Zdanowska publicznie twie.dziła, że nie doszło

do powiększenia sss' ukrywając \ł/ ten sposób ewidentne złamanie prawa i wykazując tym

samym brak nalcżyego nadforu nad finan.cmi pubIicznymi'

wnioskuję zatem o podjęcie przez Pana Prezesa dzia|ań wobec Pani PrezydeDt Miasta

Łodzi i jej poprzednika, a takż€ osób dzia|ających w ich imieniu, które mogĘ nie

dopelnić obowiąfku lalcżytego nadzoru nad przcbi€giem inwesfycji sss' co

doprowadfilo do poniesienia przez Miasto Łódź fnacznych Śtrat finansowych.

Wydano ok. 30 mln zł z budżetu miasta na projekt rea|izowany z naruszeniem Ustawy

o zamówieniach Publicznych (orzeczenie RIo i Komisji Rewizyjnej Rady Miasta, ań.24,

ust'2, pkt.4)' Nie ma wątpliwości, i.e z|arnano też' att'I44, ust.i Ustawy o Zamówieniach



Publicznych. Bezpowotni€ utacono dziesiątki mitionów złoĘch. Nicmiec,cy arcldtekci

zEpowiedzieli pozew o kolejne 22 ria d ?' pface doda&owe zwiąpane z powiękvierriem
projektu Sss' Istnieją zatem podstawy by Pan Prezes podjd ,|ziałrnia wobec tak ewidęntrego

naruszęnia Ustawy o zamówieniach Publicaych olaz braku dochowarria dysc}pliny
finansów publicznych.

r


